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Transport-, Bygnings- og Boligudvalget har i brev af 14. maj 2018 stillet mig 

følgende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

Spørgsmål nr. 592: 

Hvad mener ministeren, i forlængelse af TRU alm. del – spørgsmål 591, forkla-

ringen er på, at der igen bliver udsat flere borgere?  

Svar: 

Jeg kan ikke på det foreliggende grundlag give nogen forklaring på, hvorfor der 

er tale om en mindre stigning i antallet af udsættelser af lejere fra 2016 til 2017.  

I  SFI - Det Nationale Forskningscenter for Velfærd’s - nu VIVE - undersøgelse 

fra 2008 ”Hvorfor lejere bliver sat ud af deres bolig”, som der blandt andet 

henvises til i den artikel, som TRU alm. del - spørgsmål 591 udspringer af, kon-

kluderede man, at udsættelser af lejere er en kompleks problemstilling, og at 

der ofte ikke kan peges på en enkeltstående årsag til, at lejere sættes ud af deres 

bolig, fordi huslejen ikke er betalt. Der er typisk tale om et sammenfald af flere 

faktorer som for eksempel stor gæld, lav indkomst, psykiske problemer og mis-

brug. Der var dog en forholdsvis stor andel af udsatte lejere – tre ud af fire – 

som angav, at de havde problemer med at administrere deres økonomi, og at 

dette var en medvirkende faktor til, at de blev sat ud af deres bolig.    

Endelig vurderedes det i SFI’s undersøgelse fra 2012 ”Når fogeden banker på”, 

at det tidligere gældende kontanthjælpsloft stort set ingen betydning havde for 

antallet af udsættelser. 

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 
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